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–Esquerra es troba immersa en 
el seu vuitantè aniversari.
–És el partit més antic de 
Catalunya, una formació 
amb moltes vicissituds i 
que va a estar punt de de-
saparèixer. Va ser la darrera 
formació de ser legalitzada, 
el 1979, i fins i tot els comu-
nistes, maoistes i trotskis-
tes van ser-ho abans.
–En quin moment es troba el 
partit actualment?
–Sensible al que li passa al 
país. Una part de la gent no 
sap distingir entre l’opció 
de la independència i la cri-
si econòmica i ho veu com  
dues coses oposades. Hem 
de ser capaços d’explicar 
que la resolució de la crisi 
va lligada al poder polític i 
a la independència de Ca-
talunya.
–Vostès han trencat els 100 dies 
de gràcia al govern de CiU.
–Hem detectat molta im-
provisació tenint en comp-
te la fal·lera que tenia Con-
vergència i Unió per arribar 
al poder. El govern dels mi-
llors deixa molt a desitjar 
quant a equip, persones, 
discurs i accions. A més. 
hem observat una actitud 
de revenja, perquè el senyor 
Mas va dir que no faria cap 
pas enrere en les coses bo-
nes que s’havien fet. A més, 
aquest crea alarmismes in-
necessaris com els diners 
que hi ha a la caixa i els sous 
dels funcionaris.
–I així doncs, quina és  la situació 
econòmica segons vostè?
–Durant els darrers 10 
anys Catalunya ha tingut 
un creixement basat en la 
construcció i el sector im-
mobiliari, i això ha caigut. 
S’ha fet un gran esforç en 
obra pública amb una gran 

inversió en tots els governs. 
Però més enllà de la crisi, 
Catalunya és la perjudica-
da d’Espanya perquè apor-
ta molt i rep molt poc. Amb 
tot plegat, no n’hi ha prou 
de dir que es vol arreglar la 
crisi.
– El concert econòmic seria el re-
mei contra tots els mals?
–Nosaltres sempre l’hem 
defensat i ho considerem 
com una opció transitò-
ria cap a la independència. 
Cal que Catalunya recap-
ti, gestioni i liquidi tots els 
impostos i així acabaríem 

amb les decisions arbitrà-
ries de l’Estat espanyol. Ara 
el Govern ens dóna el que 
ell vol. El que cal fer és po-
sar-nos d’acord i no cal tor-
nar a anar a Madrid a pre-
dicar res.
–Estan tancant llistes amb Re-
agrupament i Democràcia Cata-
lana a la demarcació.
–S’ha fet en algunes pobla-
cions, però també és cert 
que hem fet més pactes 
amb molts grups indepen-
dents d’àmbit veïnal, social 
i cultural. És una cosa que 
ha fet sempre Esquerra, i 

després de les eleccions ca-
talanes, pensem que a les 
municipals és un bon mo-
ment de buscar acords i ac-
ció comuns.
–I per què opten ara per pactar 
precisament amb escissions de la 
pròpia ERC?
–Per pur pragmatisme. Els 
primers que van dir recon-
siderar la situació després 
de les darreres eleccions va 
ser Reagrupament. Esquer-
ra és el pal de paller de l’in-
dependentisme i ha fet una 
reflexió profunda per tal  
d’incorporar tots aquella 
gent d’esquerres que creu 
que no hi ha cap altra sor-
tida. Això ens donaria una 
massa crítica que forcés a 
trobar una sortida. 
–En quin estat es troba la confec-
ció de les llistes a la demarcació?
–En en tenim tancades 
unes 45 i altres on se n’es-
tan ultimant els darrers 
noms. Ens trobem en un 
moment on a tots els partits 
els costa fer llistes perquè la 
situació de contenció en els 
ajuntaments planteja nous 
reptes.
–Fins a quin punt hi haurà cares 
noves a les llistes d’Esquerra?
–Serà una renovació a mit-
ges davant la situació ac-
tual. ERC aposta per con-
solidar els equips amb 
experiència i incorporar 
gent amb idees noves.
–Quins objectius es marquen en 
les municipals, tenint en compte 
els mals resultats autonòmics?
–Volem que les nostres llis-
tes les integri gent que par-
ticipa del país i que això ens 
permeti acabar ser la terce-
ra força municipal.
–En funció dels resultats, ERC té 
voluntat de reeditar el pacte de 
govern a Tarragona?
–La secció local d’ERC de-

cidirà finalment què haurà 
de prioritzar. Sergi de los 
Rios ha fet una gran feina 
i ha dedicat moltes hores a 
Tarragona, però el que ha 
de fer és explicar la feina 
que ha fet i això segur que 
es veurà recompensat.
–Què ha fet Esquerra per Tarra-
gona?
–Ha convertit la ciutat en 
capital catalana pel que fa a 
la seva projecció i, a més, ha 
estat un factor de correcció 
del PSC en el descontrol ur-
banístic. A més, nosaltres 
hem donat un suport clar al 
comerç urbà. 
–Un suport que també han donat 
a grans superfícies com El Corte 
Inglés i ara amb Ikea.
–Estem d’acord que vin-
guin, sempre que aquestes 
grans superfícies es facin 
de forma controlada i amb 
equilibri lògic dins la tra-
ma urbana. Hem endreçat 
el concepte del barra lliure. 
En el cas d’Ikea, la seva ubi-
cació la contemplem com 
una oportunitat perquè ara 
s’ha d’anar fins a Barcelo-
na. 
–L’aeroport de Reus pot seguir 
els passos d’Alguaire?
–Si depèn de Madrid, pot 
acabar desapareixent. L’ae-
roport de Reus s’ha d’espe-
cialitzar i Barcelona no pot 
capitalitzar el low cost, tal 
com vol el Govern central. 
Ha de ser un punt estratè-
gic dins de la geografia ca-
talana.
–Quin futur li augura al Corredor 
del Mediterrani?
–El Govern espanyol ha 
passat la pilota a Brussel-
les. Em conformaria que el 
tram Tarragona-València 
pogués tenir l’alta velocitat 
i les mercaderies. Hem de 
seguir pressionant.

«Hem endreçat el concepte de ‘barra lliure’»
El president d’Esquerra aposta per una petita renovació de les llistes de cara a les properes eleccions municipals

Joan Puigcercós, durant la visita de diumenge passat a l’Antic Hospital Santa Magdalena de Montblanc.
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«Donem suport a les 
grans superfícies si es 
fan de forma controlada i 
dins la trama urbana»

«Reagrupament és el 
primer que s’ha adonat 
que calia anar junts a les 
municipals»

Joan Puigcercós. President d’Esquerra Republicana de Catalunya 


